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ZÁPIS 

z jednání vedení dne 25. 9. 2023 

 

Přítomni: MgA. Michálek, doc. Hlavic, Ing. Horníčková, MgA. Indrák Ph.D., prof. Medek, Mgr. 

Pospíchal, JUDr. Valová 

           

1. Informace rektora:  

➢ Řešení IT oddělení v rámci technických komplikací na UR JAMU a problémům s 

Ecomailem.  

➢ Grant Rudolfa Firkušného:  

• Véronique Firkusny zaslala statement, se kterým můžeme pracovat, ale účast 

na “zvacím videu” odmítla. V řešení s Tomášem Bláhou, absolventem DF.  

• schůzka s radním JMK, Ing. Hlavenkou, ohledně prezentace nových talentů na 

benefičním koncertě  

• Podpořena nová žádost Kateřiny Švihálkové z grantu Rudolfa Firkušného.  

➢ EXPO JAPONSKO – dodán pouze materiál z HF – doc. Dlouhý se svým vystoupením, 

prof. Medek – projekt SLZY.  

➢ Další setkání s vedením odborů ohledně jejich vypovězení kolektivní smlouvy - doc. 

Drápelová připravuje po diskusi nový materiál.  

➢ AI – proběhlo úvodní školení 20.9. Budou kontaktovány součásti, jestli by jim AI mohla 

nějakým způsobem pomoci při práci. Bylo by pak součástí OP JAK. Další postup bude 

probrán na kolegiu rektora.  

➢ Ve středu 27.9. návštěva rektorky AMU Ingeborg Radok Žádné. 

  

2. Informace kvestorky:  

➢ Vysoutěženy energie na rok 2024 - elektřina cca 3.500,- Kč, plyn cca 1500,- Kč. 

➢ Astorka – dokončeno výběrové řízení, oznámení o výběru nejvhodnější nabídky 

odesláno účastníkům 21.9., lhůta pro podání námitek proti výběru činí 15 dnů.   

➢ Materiály ke schválení AS JAMU budou poslány předsedovi AS. 

 

3. Informace pror. Valové:  

➢ Zasedání RVŠ – rozpočet 2024 ve vzdělávací činnosti bude stejný jako rozpočet 

letošního roku, DKRVO dochází k nárůstu o cca 440 mil., řešena novela ZVŠ u 

doktorského studia zejména termín účinnosti 24 či 25, možná fixace peněz v ukazateli 

C.   

➢ Komplexní zpráva o hodnocení a systému řízení kvality 2018–2022 byla na UR JAMU 

schválena, bude podstoupena na AS JAMU včetně schválení nového vnitřního 

předpisu o kvalitě. 

➢ Zpracován standard školitele na fakultách.  

➢ Příprava na mikrokredity ohledně celoživotního vzdělávání, projeví se v PRSZ a patrně 

i v JAK. 
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4. Informace pror. Medka: 

➢ Zasedání SR JAMU proběhne po domluvě s předsedou prof. Večerkem 15.11., 

v prosinci znovu kvůli schválení PRSZ, AS JAMU zasedá na přelomu 

listopadu/prosince. 

➢ Harmonogram k OP JAK – upozornění pro fakulty. 

➢ Domluva na benefiční koncert proběhne 12.10.  

➢ Dnes zasedání JMS o kyberbezpečnosti – účast s Markem Kokešem. 

➢ Informace k dislokacím na HF. 

 

5. Informace pror. Indráka:  

➢ Na obou fakultách proběhla krátká prezentace komunitní sítě pro absolventy, benefitů 

pro absolventy a digitálního průkazu AliveID Absolvent.  

➢ Připravujeme poslední detaily před spuštěním propagace komunitní sítě pro 

Absolventy. Chtěl bych velmi poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě a realizaci 

technického řešení, návrhu benefitů, propagace a veškeré související dokumentace. 

Jmenovitě to jsou: R. Kasperkevičová, B. Hošťálková, A. Lahodová, D. Peclová, R. 

Pospíchal, M. Kokeš, M. Prokeš, M. Vala a J. Spáčil. 

➢ S kolegy z Filharmonie Brno se nám podařilo domluvit slevu 80 % pro posluchače, 

zaměstnance i absolventy na 52. ročník Mezinárodního hudebního festivalu Moravský 

podzim. 

➢ Statutární město Brno plánuje návštěvu velvyslanců EU v Brně při příležitosti 20. výročí 

vstupu ČR do EU a to v termínu 17.05.2024 nebo 31.5.2024. DF i HF se bude moci 

podílet na programu. Brno se chce prezentovat jako vysokoškolské a kulturní město. 

➢ Ministerstvo pro místní rozvoj si u VLTAVA LABE MEDIA a.s. objednalo propagaci 

vybraných úspěšných projektů podpořených EU a mezi nimi jsou i projekty JAMU. 

Setkání s paní redaktorkou proběhne 6.10.  

➢ JAMU Talks – 19.10. proběhne první díl na téma závislosti. 

 

6. Informace pror. Hlavici:  

➢ Plán rovných příležitostí JAMU: Proběhly všechny skupinové i individuální 

rozhovory. Všechny požadované dokumenty byly předány. Dnes bude rozesláno 

dotazníkové šetření mezi všemi zaměstnanci, termín do 2. října. Do 23. října nám bude 

doručena závěrečná zpráva auditu. Následně se s auditorkou domluvíme na termínu a 

formě (koho pozvat, kam) prezentace závěrů auditu pro vedení JAMU. Poslední fází 

práce auditorky bude vytvoření návrhu Plánu rovných příležitostí JAMU, který následně 

projedná příslušná pracovní skupina a své závěry předloží vedení ke schválení.  

➢ Národní studie týkající se genderově podmíněného násilí na veřejných vysokých 

školách a ústavech Akademie věd ČR: 5. září proběhla první informační a 

koordinační schůzka. Výzkum probíhá v rámci projektu Strategická inteligence pro 

výzkum MŠMT a bude ho dělat agentura Focus (data bude sbírat jejich SW a HW). 

Zaměření na všechny veřejné VŠ a ústavy AV ČR. Cílové skupiny: studující i pracující, 
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domácí i zahraniční. Zaměření na všechny formy násilí (sexuální, fyzické, sexuální, 

psychické, ekonomické, online). Šetření bude spuštěno v říjnu, sběr dat bude do 30. 

listopadu, výsledná data by měla být do konce února 2024. Pro VŠ budou výsledkem 

institucionální reporty na úroveň fakult. Od nás budou organizátoři požadovat 

institucionální data: studující a pracující tříděné dle těchto znaků: stupeň studia / 

pracovní zařazení, obor studia, pohlaví, domácí / zahraniční atd. dle dodaného Excel 

souboru (data k 31.12.2022, odevzdání do 31. 10. 2023). Sbíraná osobní data: pohlaví, 

genderová identita, sexuální orientace, pozice ve studii/stupeň studia. Organizátory 

jsem upozornil, že některé naše obory jsou velmi malé, takže pokud respondenti budou 

muset uvést stupeň a obor studia a pohlaví, v některých případech budou moci mít 

pocit, že výzkum není anonymní. Je potřeba vyřešit, kdo u nás bude rozesílat 

dotazníky. Bude-li ve stejném období probíhat i Monitoring duševního zdraví 

vysokoškoláků (informace pror. L. Valové) je možné, že se studentům budou oba 

výzkumy plést a že to bude snižovat míru zapojení do výzkumů. 

➢ AHIC, nově T.A.H. Creative and Innovation Centre (TAH = Technology, Art, 

Humanities): Proběhl workshop zástupců uměleckých škol a fakult. Projekt směřuje k 

vytvoření memoranda, které by v první polovině prosince v Technologickém centru 

UMPRUM mělo být veřejně prezentováno za účasti ministrů, náměstků, rektorů, 

politiků, novinářů apod. Následně by měla vzniknout společnost zainteresovaných 

osob, výhledově (2024) i právnická osoba. Přepokládají se členské poplatky podle tytu 

instituce (fakulty 25-50 tis. Kč, VŠ 50-100 tis. Kč; DF deklarovala maximální výši 

podpory 15 tis. Kč). Bude probíhat hledání udržitelného systému financování v 

kombinaci členských příspěvků, grantové činnosti, účelových dotací a fundraisingových 

aktivit (případně vlastní komerční činnosti). Zvažuje se i vznik regionálních kontaktních 

bodů. IČO a ekonomicko-právní systém propůjčí UMPRUM. Aktuálně se jedná o velmi 

ambiciózní projekt, který ovšem teprve časem bude muset prokázat konkrétní přínosy 

a výsledky. A za mne osobně, pokud bychom měli něco platit, tak by to mělo být 

podmíněno příslibem nějakých konkrétních výsledků či cílů – financovat jen obecně 

něčí činnost se nejeví jako hospodárné. 

➢ SAR board meeting v Praze (23.-24.11.): Záměrem bylo v rámci zasedání rady SAR 

připravit na 23.11. od 17 hodin v Hybernské setkání zástupců SAR a reprezentantů 

výzkumu v ČR (MŠMT, GAČR, TAČR, univerzity atd.), kde by se představoval a 

propagoval umělecký výzkum. Vzhledem k tomu, že se současně také pod záštitou 

Marcela Krause (Kampus Hybernská) rozvinula i aktivita AHIC/TAH (viz výše), která 

plánuje obdobně, ale šířeji zaměřenou prezentaci na počátek prosince, ztrácí původně 

plánovaná prezentace smysl. Alternativní program se stále chystá, výstava v Kampusu 

Hybernská za účasti zástupců JAMU (předjednány S. Medková, M. Jirásková) zůstává. 

Plánovaná prezentace o stavu uměleckého výzkumu v ČR (B. Chládková, M. Hlavica) 

bude zařazena na program kick-off TAHu. 

➢ IPs CARDS – Czech Academic and Research Discovery Services (CARDS): Avízo 

výzvy k podpisu zájmu zapojení od vrchní ředitelky Wildové. Do projektu národního 

katalogu publikací výzkumných organizací se JAMU nemá zájem připojit, nevýhody 



Beethovenova 2, 662 15 Brno | tel.: +420 542 591 101 | ID datové schránky: 7ckj9g2 

 

 

 

převažují nad výhodami. Podobný postoj zaujmou i ostatní UVŠ, MZM, IDU-Divadelní 

ústav apod. Zhruba v roce 2026 však vyvstane potřeba vyřešit budoucnost našeho 

knihovního systému (končí podpora Aleph). Možnost financování pořízení a 

zprovoznění nového knihovního systému se nabízí v novém OP JAK – ředitelka 

Knihovny JAMU o této možnosti byla informována. 

➢ Digitalizace závěrečných prací: Celkem se jedná o digitalizaci cca. 2600 ZP (zpětně 

od r. 2005 vč.), aktuálně je naskenovaných cca. 1000 ZP. Všechny naskenované jsou 

Knihovnou JAMU zpracovány i metodou OCR (Optical Character Recognition), 

nicméně jejich zveřejnění (zpřístupnění veřejnosti či vyhledávačům přes internet) brání 

autorské právo. 

➢ Dny vzdělávací činnosti – umělá inteligence: přínosné a inspirativní prezentace 

možností využití AI ve výuce i vnitřním chodu univerzit. Zájemcům o bližší proniknutí 

do možností a problematiky lze doporučit weby https://gptveskole.cz/ či 

https://www.elementsofai.cz/ 

➢ Digitální archiv JAMU: 2. října proběhne schůzka JAMU (M. Hlavica, M. Indrák, M. 

Kokeš, L. Spáčil) s firmou Agora, kde budou vyjasněny technické aspekty archivu 

(umístění HW, vnitřní struktura, pravomoci správců, požadovaná a budoucí kapacita, 

současné a budoucí náklady, servisní náklady, investiční požadavky apod.). 6.října 

přijede do Brna proděkanka DF VŠMU Zdenka Pašuthová a má zájem o návštěvu 

našeho Fondu umělecké dokumentace, protože řeší projekt digitalizace archivu 

Divadla Lab v Bratislavě – proběhne konzultace. 

➢ Modul 1 Metodiky 17+: zveřejněny výsledky posledního roku hodnocení. Nepodařilo 

se zopakovat loňský úspěch (dvě známky 2) a JAMU letos získala dvě známky 3 (DF 

+ HF) a jednu 4 (HF). Nepochybně naším prioritním cílem musí být lepší výsledky. 

Aktuální (nikoli finální) poměr dělení DKRVO za rok 2023 je DF: 49,6 %, HF: 50,4 %. 

➢ JAMU Talks: úspory v čerpání CRP "Etika", konkrétně při realizaci auditu rovných 

příležitostí, umožní financovat podzimní část JAMU Talks. 

➢ FaVU - herní design: proběhlo pracovní jednání o možnostech spolupráce. V první 

fázi má FaVU zájem o workshopy pedagogů JAMU pro jejich studenty, byly jim 

předloženy konkrétní návrhy. Bude potřeba aktualizovat partnerskou smlouvu mezi 

JAMU a VUT. 

➢ OP JAK "Společenské a humanitní vědy: člověk a lidstvo v globálních výzvách 

současnosti": v jednání je konsorcionální projekt AMU (FAMU) / JAMU / FUD UJEP / 

ÚHV FF MUNI. Žádosti o podporu mohou žadatelé předkládat do 11. 4. 2024. 

➢ Projekty JAMU: schůzka s vedoucí projektové kanceláře JAMU J. Vetešníkovou – 

projednány možnosti inovace webu JAMU a prezentace na sociálních sítích s cílem 

posílit informovanost o grantových možnostech. V první fázi je cílem dokončit evidenci 

všech projektů v IS JAMU. 

➢ Nakladatelství JAMU: v únoru či březnu 2024 se bude vracet z rodičovské dovolené 

pracovnice infocentra, bude potřeba vyřešit úvazky pracovníků. 

➢ Vyhlášení FRVČ na rok 2024: po dohodě s proděkany pro výzkum je připraveno a 

bude zveřejněno do konce září. Nově bude požadována osobní účast navrhovatelů, 

https://gptveskole.cz/
https://www.elementsofai.cz/
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všechny dokumenty budou předávány přes IS, komise se sejde v novém složení (v 

návaznosti na červnovou novelu příslušné směrnice). 

➢ Týden Akademie věd ČR: Oba naše příspěvky byly přijaty do programu – Petr Kobzev 

(DF): Metašev: Pojem Dmitrije Bykova na pomezí ruského, českého a dvoudomého 

filmu (6.11.), Jana Michálková Slimáčková (HF): Prezentace a odborná přednáška k 

výzkumu uměleckého odkazu a osobnosti skladatele a varhaníka Bedřicha Antonína 

Wiedermanna (9.11.).  

 

 

 

Další porada vedení se uskuteční v pondělí 9. 10. 2023 v 10:30 hod. v pracovně rektora. 

 

 

  Zapsala: Mgr. Dozbabová                      verifikoval: MgA. Michálek a vedení 

   


